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Prví nedoč-
kavci, zve -

dav ci alebo jed-
no  du cho tí, čo 
vyšli z tepla by-
tov na chladnú 
ulicu sa začali 
schádzať krát ko 
po 22. hodine. 
Bol posledný 
deň uplynulého 
roka, keď ich pred budovou 
MÚ v Rači na Kubačovej 
ulici už čakali mladíci 
s hudobnou produkciou 
a stánok so starostov ským 
vareným vínom. Spo čiat-
ku sa zdalo, že oslava prí-
chodu nového roka tu bude 
rozpačitá, ale s krátiacim 
sa rokom 2007, pribúdali aj 
záujemcovia o túto oslavu 
doslova na chodníku.

Pomaly sa tvorili malé hlú čiky 
ľudí, v ktorých prevládala vrava, 
spomienky na pekné udalosti 
končiaceho sa roka, nechýbali ani 
prípitky a v mno hých prípadoch 
aj predčasné želania. 

Vcelku sympaticky pôsobili 
aj mnohé rodiny s malými 
deťmi, ktoré dostali v tento večer 
rodičovskú výnimku. Práve ony sa 
vari najviac tešili z poletujúceho 

snehu a jeho zvyškov. Zopár 
nesmelých pokusov o guľovačku 
sa i napriek jeho nedostatku 
predsa len podarilo.

Na druhej strane práve to si 
pochvaľovali manželia kráčajúc 
s barlami – veď istota je istota. 
Absolútne im neprekážala pre-
važne mladšia pospolitosť – 
jednoducho „zapadli“.

Výnimkou neboli ani hlasy 
a vrava cudzincov, čo prispelo 
k tichej symbolike otvorených 
hraníc v rámci Schengenského 
priestoru. 

Pri stánku s vareným vínom 
sa striedali jeho vyznávači 
a štedré tety okrem dolievania 
pohárikov nešetrili ani 
vtipnými slovnými replikami 

a želaniami v  typickej 
„račančine“.

Keď však DJ siahol po 
rytmickejšom a známejšom re-
pertoári, improvizovaný parket 
patril tancujúcim a bolo celkom 
jedno, či hopsali v pároch alebo 
v kolektíve. V tej chvíli to bolo 
naozaj celkom jedno a zda lo 
sa, že aj čas plynul akosi inak – 
rýchlejšie.

Blížila sa polnoc a pos-
ledných pätnásť sekúnd ro-
ka 2007 odpočítaval starosta 
Rače Ján Zvonár spolu s tý-
mi, čo prijali pozvanie na 
takúto oslavu. S viacerými 
si pripil pohárom šumivého 
a v novoročnom želaní ...

 (pokračovanie na strane 4.)

Vážení čitatelia
Sme na prahu nového 

roka 2008, od ktorého mnohí 
zaiste očakávame veľa, takisto 
nového. Možno že lepšieho, 
zaujímavejšieho, krajšieho, či 
poučnejšieho. 

Tento rok je aj pre Vaše no-
viny niečím novým. Držíte 
v ru kách prvé číslo ročníka, 
v ktorom Račiansky vý ber vkro-
čil do obdobia niektorých pod-
statných zmien. Zaiste ste si 
všimli, že vychádzame na novom 
a kvalitnejšom papieri. Že tlač je 
plnofarebná, čo zvyšuje celkovú 
úroveň mesačníka, že titulná 
stránka sa prihovára celkom 
novou tvárou a sviežo dýchajú 
aj ostatné stránky s novým a ver-
me aj kvalitnejším obsahom.

V žiadnom prípade nechceme 
po chovať a poslať do zabudnutia 
všetko to, s čím ste sa roky 
stretávali v Račianskom výbere, 
lebo všetko to dobré a to, čo 
ste si obľúbili Vám zostane aj 
naďalej, ale veríme, že sme k to-
mu pridali aj niečo navyše. 
Ironicky by sa dalo povedať, 
„bez zvýšenia ceny“, ako sme si 
na to zvykli.

Máte v rukách prvé 
tohtoročné vy danie, od ktorého 
si sľubujeme, že otvára cestu pre 
ďalšie vydania k ešte širšiemu 
okruhu čitateľov. Na druhej 
strane by sme boli radi, keby 
sa obnovil užší kontakt medzi 
redakciou a Vami – čitateľmi, aby 
sme sa z prvej ruky dozvedeli, 
s čím ste spokojní, čo Vás za-
ujalo, k čomu máte výhrady, 
čo by ste si radi v Račianskom 
výbere našli. Cestu k nám 
napovedať vari netreba a cestu 
k Vám sme si, verme, už našli.

Dobrý a úspešný nový rok 
2008 s novým Račianskym vý-
berom želá 

redakcia 

Ako ste si zaiste všimli a mnohí aj na 
vlastnom tele pocítili, v nedeľu 6. januára sa 
diali veci prečudesné. Najskôr to bol vietor 
s mrazom, pridal sa aj dážď, ktorý zakrátko 

aj z Rače vytvoril jedno klzisko. Čo sa 
vlastne stalo.

Deň Troch kráľov je z meteorologického 
hľadiska  považovaný za prvý vrchol januárovej 

zimy. Je to tzv. Trojkráľová zima 
a vtedy sa počasie prudko mení 
v porovnaní s počasím, aké bolo na 
Vianoce. Ak si spomínate,  tak aj 
bolo. Podobný zlom v počasí býva 
aj okolo 20. januára, keď hovoríme 
o tzv. Fabiánskej zime. Tento rok 
sa ochladilo trochu neskôr.

Martin Bartišek

Traja králi prekvapili

rví nedoč-
kavci, zve-

Na prelome rokov a na chodníku

 ...a čo s tým,  ...a čo s tým, 
keď som si včera keď som si včera 
nezakryl sklo...nezakryl sklo...

 ... takmer 
istá cesta do 
nemocnice...
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Mgr.Rafael RAFAJ, 
zástupca starostu 
MČ Bratislava - Rača

1.1. Stabilitu. 
S t a b i l i t u 
spoločenskú, 
eko nomickú 
aj politickú. 
V našej sa-
mospráve zas 
z v l á d n u t i e 
ne ga tívnych 
d o p a d o v 

z mi nulého obdobia. Ako zástupca 
starostu, ktorý má na starosti mediálnu 
oblasť je to spustenie kvalitatívne nového 
a ná ročnejšieho živého vysielania Ra-
čianskej televízie.
2. Že v spoločnosti občas vyplávajú na 
povrch postoje, ktoré sa považujú už za 
prekonané. Napríklad pri schvaľovaní zá-
kona o A. Hlinkovi to bolo konfesionálne 
hľadisko, či nežičlivosť niektorých sku-
pín.
3. Zo strany úradov a (samo)správy stabilitu 
a plánovaný rozumný rozvoj a súčasne 
spo luúčasť všetkých, ktorým na veciach 
ve rejných, račianskych, bratislavských 
a aj slovenských záleží, pretože máme 
spoločnú identitu aj ciele, ktoré by sme 
mali zodpovedne plniť. Tomuto roku by 
som želal, aby sa v ňom prejavilo viac 
koncepcie, premyslených zámerov a aby na 
začiatku aj na konci každého rozhodnutia 
bol vždy človek – či už ako občan, ako 
Račan, či ako Slovák, občan Slovenskej 
republiky a obyvateľ jej hlavného mesta. 
Očakávam preto synergiu jednotlivých 
zámerov a spo ločného záujmu na prospech 
všetkých.
4. Stále na to isté – precízne, rozumne 
a zmysluplne sa venovať povinnostiam. 
Skôr, než rozhodne hlava, uši musia 
pozorne počúvať o problémoch, oči vidieť 
nedostatky a srdce musí chcieť to najlepšie. 
Ako vlastenec si ctím aj minulosť a tradície, 
preto chcem v Rači pomôcť zorganizovať 
spomienky na najvýznamnejšie udalosti, 
ktoré sa nás dotýkajú ako Račanov, ale aj ako 
Slovákov, pretože to bude rok „osmičkový“, 
bohatý na historické udalosti nášho 
národa. Veľa očakávam aj od schválenia 

pripraveného strategického dokumentu Plán 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja Rače. 
Samozrejme ako šéfovi redakčnej rady mi 
bude záležať na kvalitnom informačnom 
servise nášho spravodaja.

Dagmar KRAMPLOVÁ, 
prednostka MÚ BA - Rača

1. Najmä, že sme ho 
prežili. Úrad sme po 
pred chádzajúcom 
vedení pre brali 
v do slova kata- 
s tro fálnom stave. 
Prioritou bo  lo 
stabilizovať správu 
a pripraviť sa na 
rok 2008.

2. Prekvapení bolo viac. Tým  me nej prí-
jemným bol neutešený stav, aký sme odhalili 
po našom nástupe v januári 2007. Na druhej 
strane príjemným prekvapením bola ochota 
vedenia, ostatných zamestnancov, ale aj 
poslancov mestskej časti tento problém 
riešiť. Veľmi príjemným prekvapením 
bola ochota mnohých obyvateľov pomôcť, 
(niekedy stačila trpezlivosť a porozumenie), 
ktorých sa negatíva predchádzajúcich 
rokov osobne dotýkali. Za to sa všetkým 
chcem veľmi pekne poďakovať.
3. Že bude určite lepší ako ten predchá-
dzajúci. 
4. Plánov je veľmi veľa, ale spomeniem len 
niektoré: Naše priority ostávajú nezmenené 
aj v roku 2008. Najväčšou je rekonštrukcia 
Nemeckého kultúrneho domu, aby obyvatelia 

našej mestskej časti mali dôstojný 
kultúrny stánok V roku 2007 sa 
nám podarilo vy sporiadať pozemky 
pod objektom. Pracuje sa na tom, 
aby sme už v roku 2008 začali 
s prácami. Chceme sa venovať 
zlepšeniu a skultúrneniu životného 
prostredia, sú to rekonštrukcie ciest, 
opravy detských ihrísk, školám sa 
v rozpočte oproti minu lé mu roku
pri da li 4 milióny korún, naďalej 
budeme podporovať seniorov a mladé 
rodiny s deťmi. 

Ing. arch. Iveta VIRSÍKOVÁ,
vedúca Oddelenia výstavby,
územného rozvoja 
a cestného hospodárstva
1. Po schvá lení no-
vého Územného plá-
nu hlavného mesta 
SR Brati  slavy 
a územ no plánova cej 
príprave sa v Rači 
rozbehla výstavba 
viacerých bytových 
komplexov v lo-
kalite Rinzle – 
Kadnárová a Pri vinohradoch /Hroznový 
sad, Vineyards, Račany/. Väčšie mož-
nosti bývania potešili najmä mladých 
ľudí. Získali sme dotáciu na výstavbu 
viacúčelového ihriska na ZŠ Tbiliská, 
ktoré už využíva školopovinná mládež, 
ale aj široká verejnosť. Pracovali sme na 
predprojektovej príprave na rekonštrukciu 
našej najväčšej nehnuteľnosti - Nemeckého 
kultúrneho domu.
2. Nesmiernym záujmom investorov 
o nové lokality určené územným plánom 
na zastavanie.
3. Chceme plniť úlohy samosprávy 
v prospech občanov Rače a koordinovať 
výstavbu tak, aby sa vRači stavalo, ale aby 
zostal zachovaný jej vinohradnícky ráz.
4. Hlavne na projektovú prípravu re-
konštrukcie Nemeckého kultúrneho domu 
a jej začiatok, projektovú prípravu a stavebné 
práce na oprave Obecného domu, na stavebné 
povolenie a začiatok rekonštrukcie kultúrneho 
strediska Impulz na Východnom.

Bodaj by sme sa mali a mali...
Pre žiadne obdobie roka, ako v januári, neplatí spoločne pre každého z nás jedno slovíčko ako každodenné 
motto – bilancia. Robíme si poriadok v duši, v rodine, hodnotíme, plánujeme. A tak je len pochopiteľné, 
že aj Račiansky výber nie je výnimka. Dali sme slovo vedúcim pracovníkom Miestneho úradu BA - 
Rača, ktorým sme položili pár otázok.

1. Čo považujete za najväčší 
    úspech minulého roka?
2. Čím Vás prekvapil?
3. Čo očakávate od roku 2008?
4. Na čo sa zameriate 
    v práci v r. 2008?
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...aj v roku 2008...
PaedDr. Ivana VARGOVÁ, 
vedúca Školského úradu

1. Stabilitu a od -
bornosť uči-
teľských kádrov 
v ma terských a 
základných ško    -
lách a s tým 
súvisiace úspechy: 
1. miesto v ce-
l o s l o v e n s k e j 
súťaži detí pred-

školského veku s me dzinárodnou 
účasťou. Z 2150 prác ocenili MŠ 
Cyprichová ( Lucia Burgerová) - MŠ 
Pri šajbách (Marianka Kováčová). 
Veľká dôvera rodičov sa prejavila 
v stopercentnej naplnenosti detí 
v MŠ, ale i v ich pomoci pri vytváraní 
kultivovaného a životného prostredia 
- maľovanie budovy, revitalizácia 
školského dvora, nákup detskej 
posteľnej bielizne, celoročná pomoc 
pri zabezpečovaní učebných pomôcok 
a školských potrieb, získanie 
audiovizuálnych pomôcok – tech-
niky – sponzorské dary, podarilo 
sa prekročiť plánovaný rozpočet 
vo výške 5 mil. 100 tis. Sk o viac ako 
1 mil. Sk. Úspechom je aj skvalitnenie 
informatiky na školách, oprava 
a rekonštrukcia striech v MŠ Barónka 
a Cyprichová, získanie fi nančných dotácii 
z MŠ SR v rozvojových projektoch 
2 x po 100 tis. SK – MŠ Gelnická 
a ZŠ Tbiliská, v MŠ Gelnická dodávateľ 
tepla v spolupráci s MsÚ vybudoval 
„KOSKU“ (komplexnú odovzdávaciu 
stanicu tepla). 
2. Neustále „prekvitajúcim“ vandalizmom 
a neúctou istej skupiny mládeže, ktorá 
úmyselne poškodzuje a ničí majetok škôl 
a školských zariadení v našej mestskej časti. 
3. Prajeme si, aby i naďalej v našich školách 
a školských zaradeniach poskytovali 
výchovu a vzdelanie kvalifi kovaní a odbor-
ne, ako aj ľudsky zdatní pedagógovia a ne-
ustále narastal počet vzdelaných, úspešných, 
spokojných, šťastných detí a žiakov. 
4. Na zápisy do 1. ročníka ZŠ a MŠ, na 
zlúčenie ZŠ s MŠ Plickova s ZŠ s MŠ Hu-
beného, ale aj na udelenie právnej subjekti-
vity MŠ Plickova 16 a v nej na revitalizáciu 
zariadenia školského stravovania, ďalej na 
optimalizovanie prevádzkových nákladov 
na teplo a systém údržby a zveľaďovania 
školských objektov. 

Ing. Ivan KALAVSKÝ, PhD, 
vedúci oddelenia správy majetku
1. Splnenie a vy-
soké prekroče nie 
plánu preda ja 
n e h n u t e ľ n é -
ho majet ku v 
oddelení, kto ré 
bolo komplet re-
štrukturalizované a 
ob sadené novými 
ľuďmi.
2. Obrovským množstvom nevýhodných 
nájomných zmlúv, ktoré boli pouzatvárané 
za minulého starostu.
3. Vytvorenie kompletnej databázy majetku, 
ktorá bude obsahovať všetky nehnuteľnosti 
mestskej časti, ich popis a obrazovú 
dokumentáciu stavu, účel využitia, 
náklady a výnosy z majetku, inventarizáciu 
a novelizáciu zmluvných vzťahov, kde to 
umožňuje zákon a existujúci zmluvný 
vzťah, odhad nákladov potrebných na 
ich opravu, systematickú údržbu, vrátane 
zoznamu vhodných nehnuteľností na 
odpredaj. Schválenie nových pravidiel pre 
transparentné nakladanie s majetkom.
4. V práci sa naďalej zameriame na 
transparentnosť pri nakladaní s majetkom 
mestskej časti, efektívnosť prenájmu, 
výhodnosť predaja a pokúsime sa pristúpiť 
k systémovej údržbe s cieľom eliminovať 
havárie, ktoré sa vzhľadom na technický 
stav budov a ich dobu životnosti vyskytujú 
na dennom poriadku.

Ing. Igor KOZÁR, 
vedúci stavebného úradu

1. Stíhali sme všetko 
spracovať aj napriek 
veľ kému množstvu 
agendy (územné 
rozhodnutia, sta-
veb né povolenia 
a kolaudácie, 
riešenie nepo-
volených sta vieb, 
úprav).

2. Veľkým množstvom sťažností, ktoré 
sme tiež spracovali aj napriek tomu, 
že nám odišli z oddelenia odišli dvaja 
špičkoví pracovníci.
3. Chcel by som apelovať na obyvateľov 
Rače, aby si obyvatelia uvedomili, že kaž-
dú, aj tú najmenšiu rekonštrukciu, dostavbu 
prístavbu... treba ohlásiť stavebnému 
úradu. Taký je zákon, nie stavebný úrad. 

V opačnom prípade nám pribúda práca 
s riešením sťažností a legalizáciou. Je to 
náročný administratívny proces.
4. Na zrýchlenie vybavovania všetkých 
žiadostí. 

Mgr. Slávka JURKOVIČOVÁ, 
vedúca oddelenia životného prostredia
a pôdohospodárstva

Medzi výrazné 
zmeny, ktoré priniesol 
na Miestnom úrade 
v Rači rok 2007 
patrilo prijatie novej 
organizačnej štruktúry. 
S týmito zmenami 
súvisela aj obnova 
oddelenia životného prostredia. Zmeny 
nenastali len v názve oddelenia, ale aj 
v prijatí nových kompetencií a odborných 
pracovníkov.

V uplynulom roku bol milým 
prekvapením zvýšený záujem občanov 
o zlepšovanie stavu životného prostredia, 
o čom svedčí počet zaznamenaných 
telefonátov, podnetov a písomných 
žiadostí. Podnety boli najviac zamerané 
na problematiku čistoty a poriadku, 
odpadov, údržby zelene, ale aj ochranu 
drevín na území Rače. Každé vybavenie, 
hoci aj zdanlivo malého problému bolo 
pre oddelenie úspechom. 

Nie celkom pozitívnym prekvapením 
boli rýchle zmeny spoločnosti O.L.O. 
a.s. v organizácii systému zberu 
veľkorozmerného odpadu. Zaiste Vašej 
pozornosti neuniklo, že sa zrušil odvoz 
tohto druhu odpadu, ktorý každú stredu 
zabezpečovala spoločnosť O.L.O. a.s. 
Uvedený problém sa preniesol aj do 
nového roka, čoho dôkazom sú preplnené 
kontajnerové stojiská. Práve táto 
problematika patrí medzi priority oddele-
nia, ktoré v súčinnosti so správcami byto-
vých domov a Vás, občanov, vyvinie snahu 
o zlepšenie negatívneho stavu. 
Problematika odstraňovania starých 
vozidiel nezostane taktiež opomenutá. 
V súvislosti s prísnymi normami Európskej 
únie na kvalitu zariadení na detských 
ihriskách  sa v tomto roku začne s ich 
postupnou rekonštrukciou a obnovou. 
Významné, ako aj pietne a pamätné 
miesta tento rok iste zakvitnú podľa 
navrhnutého plánu sezónnych výsadieb. 
Pripravované aktivity určite prispejú 
k skvalitneniu životného prostredia 
a k spokojnosti občanov.

Pripravili: Oľga Janíková 
a Martin Bartišek

Foto: Martin Bartišek a archív
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Janez KEČLER, 
podnikateľ zo Slovinska

Sebe a svojej rodine v pr-
vom rade len a len zdravie, 
lebo to je prvý predpoklad aj 
úspešného podnikania, ktoré 
ma živí.

Račanom predovšetkým, 
aby sa ich mestská časť aj 
naďalej rozvíjala. Pohybujem 
sa tu už dlhší čas a vidím, že 
Rača prosperuje a napredu-
je stále k lepšiemu. Začína 
sa tu mimoriadna výstavba, 
prichádzajú ďalšie fi rmy, čo je 

dobré. Musím povedať, že som 
sa dlho rozhodoval, kde budú 
moje aktivity. Rozhodol som sa 
pre Raču, ktorá sa veľmi mení 
k lepšiemu a ja jej to želám.

Jozef VALOVIČ, 
prírodný liečiteľ

Celý život som v kontakte 
s ľuďmi, ktorí ma vyhľadávajú 
vo chvíli, keď potrebujú po-
moc. Preto sebe želám, aby 
vždy odchádzali spokojní.

A čo Rači a jej ľuďom? 
Každý máme aj svoje vlastné 

želania a túžby – preto by 
som bol rád, keby sa všetkým 
v tomto roku splnilo do bodky 
to, čo si sami zaželali. Okrem 
toho 366 dní plných pohody 
a zdravia, nech pokoj a dobro 
napĺňajú vaše dni.

Alžbeta JALOVIAROVÁ,
učiteľka

Sebe? No vari to, čo si 
nikde nekúpite, ani v tom 
najdrahšom obchode. Zdravie 
celej mojej rodine a možno aj 
niečo nazvyš, aby som mohla 

rozdať tým, čo ho potrebujú 
ešte viac, ako ja.

A čo Rači a jej obyvateľom... 
Možno najskôr škole, kde 
pracujem, aby sa našli korunky 
na jej zveľadenie, lebo dosahu-
jeme ozaj výborné výsledky, 
ale naša budova by mohla tiež 
lepšie reprezentovať. Tým, ktorí 
denne cestujú MHD skvalit-
nenie dopravy a niektorých 
služieb. Tunajšej pošte ozaj 
rázny ústretový krok smerom k 
občanovi, aby v jeho prospech 
upravili otváracie hodiny. (mb)

Sadzba dane za jedného 
psa a kalendárny rok je:

a) 1.000 - Sk za psa, 
ktorého chová majiteľ v by-
tových domoch

b) 400.- Sk za psa, ktorý 
je evidovaný v chovateľskej 
alebo výcvikovej organizácii 
a je chovaný u majiteľa 
v bytových domoch a za 
strážneho psa, ktorého 
majiteľom je organizácia v 

nebytových budovách a by-
tových domoch,

c) 200.- Sk za psa, cho-
vaného v bytových domoch, 
ktorého majiteľom je os-
amelý dôchodca s mesačným 
príjmom neprevyšujúcim 1,5 
násobok životného minima, 
ktoré oprávnená osoba preu-
kazuje čestným prehlásením.

d) 100.- Sk za každého 
psa, chovaného v rodinných 
domoch.

Daň možno platiť:

a/ bezhotovostným prevo-
dom z účtu vedeného v banke 
na účet správcu dane,

b/ v hotovosti:
    - poštovým poukazom 

na účet správcu dane 
    - do pokladnice Miest-

neho úradu Mestskej časti 
Bratislava – Rača

      na prijatú platbu správ-
ca dane vydá potvrdenie.

... krát ko priblížil to dobré, čo sa 
podarilo, s čím sme sa spoločne bo rili. Do 
nadchádzajúcich 366 dní nového roka 
zaželal všetkým zdra vie, pohodu doma 
i v ro dinách. Vyslovil optimizmus 
a pres vedčenie, že vstupujeme do roka, 
ktorý bude v Rači určite lepší – ale 
k tomu musíme pri spieť jednoducho 
všetci. Len že to už na zamračenej 
oblohe vy buchovali pestrofarebné 
svet lice ohňostroja, ktorý len 

podporil radosť z vítania roku 2008, 
ktoré sa skončilo hlboko po polnoci. 
Bola to dôstojná oslava.

Prvé ráno nového roka tu bolo 
pusté, oslavy sa skončili, nastúpila 
realita uprataného priestranstva. 
Možno v súkromí doznievali žela-
nia a možno i očakávania, čím nás 
prekvapí ten, z ktorého odkrajujeme 
už prvé dni. A čo tak dovidenia 
o rok... Martin Bartišek

(pokračovanie zo strany 1.)

Na prelome rokov a na chodníku
Prví „vinšovníci“ do 
roku 2008: starosta MČ 
- BA Rača Ján Zvonár 
a za organizátora Eva 
Bielčíková

Pán môj, už len tri dni. Zaplať za mňa, prosím

Čo želáme sebe a Račanom v roku 2008

Psičkári nezabudnite!!!
V zmysle zákona č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady a VZN Mestskej časti Bratislava – Rača č.4/2004 o dani 
za psa a jeho Dodatku č. 2/2006 za zdaňovacie obdobie na rok 2008 je daň za psa splatná bez 
vyrubenia do 31.1.2008.

V prípade potreby Vám bližšie informácie poskytne daňový referát MÚ MČ Bratislava 
– Rača, telefonický kontakt: 49112443, e-mail: marcanova@raca.sk alebo osobne počas 
stránkových hodín v budove Miestneho úradu na Kubačovej ul. 21, Bratislava.

Viac o Rači na internete
Webová stránka www.raca.sk 

funguje a každý deň tam nájdete 
nové informácie o dianí v našej 
časti mesta. Zároveň máte možnosť 
čítať aktívne a jej autori čakajú aj 
na vaše návrhy, či pripomienky.
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Dovoľte, aby som sa úprimne 
poďakovala všetkým poslancom 
mestskej časti Bratislava Rača 
-Východné nádražie za ich obetavú 
prácu, ktorou zveľaďujú, síce nie 
veľmi veľkú ale svojím rozvojom - 
najmä za posledné desaťročie - zau-
jímavú lokalitu Bratislavy.

Osobitne mi dovoľte poďakovať 
p.Cyrilovi Sekerkovi, ktorý vyna-
kladá nielen fyzickú energiu na 

zveľadenie prostredia, ale i energiu 
duševnú napr. ako autor rôznych 
publikácií, článkov a v neposlednom 
rade i petícií, ktoré sledujú dobro 
v prospech nás tu bývajúcich.

Je začiatok Nového roka, preto mi 
dovoľte, v mene obyvateľov Východ-
ného nádražia, popriať všetkým po-
slancom a ich rodinám najmä veľa 
zdravia, pohodu a entuziazmus. 

Prof. PhDr. Danka Farkašová, PhD.

Starosta Mestskej časti Bratislava 
– Rača Ján Zvonár  ďakuje RNDr. 
Teodorovi Šinálymu, obyvateľovi 
penziónu v Rači  za obraz „Pocho-
vávanie basy v Rači“, ktorý  venoval 
Mestskej časti Bratislava – Rača.

Tento obraz s motívom blízkym 
nielen obyvateľom nášho regiónu 
bude vystavený v priestoroch Miest-
neho úradu v Rači tak, aby spríjemnil 
interiér  úradu.

Zápis do základnej školy
MČ Bratislava – Rača, ako územný orgán štátnej správy v školstve

VYHLASUJE
zápis detí do prvých ročníkov základných škôl 
na území svojej pôsobnosti, ktorý sa uskutoční
v piatok 8. februára 2008 od 14,00 do 18,00 h
v sobotu 9. februára 2008 od 8,00 h do 12,00 h

Podľa § 36 zákona č. 29/1984 Zb. o sústave základných a stredných škôl 
(školský zákon) v znení neskorších predpisov, zákonní zástupcovia detí sú 
povinní prihlásiť k zápisu deti, ktoré do augusta 2008 dovŕšia šiesty rok 
veku, ako aj deti, ktorým bol v predchádzajúcom roku odložený začiatok 
povinnej školskej dochádzky o jeden rok. 
Pri zápise zákonný zástupca dieťaťa povinne predloží:

  platný občiansky preukaz
  rodný list dieťaťa
  v prípade zdravotne postihnutého dieťaťa 

doklad o jeho zdravotnom postihnutí
UPOZORNENIE!    

ZŠ s MŠ Plickova 9 sa zápis do 1. ročníka konať nebude z dôvodu jej 
vyradenia zo siete škôl MŠ SR k 31.7.2008. 

Školský úrad

1. Kancelárske priestory  
    v KS Žarnovická
2. Kancelárske priestory na 
    Hečkovej ul. 

3. Predajné priestory v Dome 
    služieb na Dopravnej ul.
4. Garážové boxy na 
    Kadnárovej ul.

Ad multos Annos!

Starosta ďakuje 

Foto: (mb)

MÚ Bratislava – Rača prenajme nebytové priestory:

Informácie poskytne p. Štúrik na MÚ Bratislava – Rača, kancelária č. 22, 
tel.:  02/ 49112452 

Slovo poslanca
Taký je názov novej pravidelnej rubriky, 

v ktorej budú mať priestor poslanci račianskeho 
MZ. Budú môcť povedať svojim voličom, čo sa 
im podarilo pre nich vybojovať, čo ich trápi, na 
čom pracujú. Redakcia vyhradzuje práve tento 
priestor pre nich. Dnes patrí tým krasňanským. 

Vlani sa poslanci 3.volebného obvodu zvo-
lení za Krasňany  - Milan Andráš, Jozef Bratina, 
Jozef Házy, Ivan Janečka, Tibor Krekovič, Jana 
Radošinská, Mária Vraníková - stretli so svojimi 
obyvateľmi - voličmi celkom na ôsmich posla-
neckých dňoch. O tieto stretnutia je zo strany 
obyvateľov Krasnian neustále veľký záujem (85 
obyvateľov) a prostredníctvom svojich poslancov 
nanášali požiadavky na pracovníkov račianskeho 
miestneho úradu, resp. bratislavského magistrátu. 

Z celkového počtu 105 pripomienok miestny 
úrad zaujal stanovisko k 63 prípadom, pričom 
na 42 pripomienok nereagoval. Pripomienky 
sa dotýkali hlavne riešení problémov ochrany 
životného prostredia, dodržiavania verejného po-
riadku, dôsledkom stavebných aktivít investorov, 
nedodržiavania VZN o chove a vodení zvierat, 
porušovania dopravnej situácie (nedostatok par-
kovacích miest, nedodržiavanie 40-km zonálnej 
rýchlosti, zväčšená premávka vozidiel z Rače pre-
jazdom cez Hubeného, nedostatočné vodorovné 
značenie prechodov pre chodcov) a pod. 

Neustále kritizovanou a neriešenou témou sú 
problémy spojené s mohutnou výstavbou nového 
sídliska Slanec, ktorý síce územne patrí MČ Nové 
mesto, avšak výrazne negatívne zasahuje do života 
obyvateľov Krasnian - hlavne dopravným zaťaže-
ním Peknej cesty a vytápaním pivničných priesto-
rov a ulíc v období väčších zrážok. Obyvateľov 
trápi aj veľké množstvo tirákov, ktorí prichádzajú 
do Grafi e a parkujú na Peknej ceste, pričom bránia 
nielen prechádzajúcim autám, ale i chodcom. Tie-
to nedostatky, ale i ďalšie pripo mienky a podnety 
obyvatelia predniesli mestskému policajtovi Ju-
rajovi Tóthovi, ktorý je okrskárom vyčleneným 
pre MČ Rača a prišiel medzi obyvateľov Kras-
nian. Pozvali ho poslanci, v snahe skvalitniť kon-
trolu a verejný poriadok. Touto cestou sa chcem 
poďakovať obyvateľom Krasnian za ich aktívny 
prístup pri riešení problémov, ktoré nám prináša 
každodenný život. Verím, že táto iniciatíva bude 
pokračovať i naďalej a spoločne so starostom MČ, 
prednostkou a pracovníkmi MÚ, ako aj magistrá-
tom sa nám podarí postupne vytvoriť podmienky 
pre príjemné a bezpečné bývanie v tejto lokalite hl. 
mesta SR Bratislavy.  Ing. Jozef Házy

Veríme, že sa dočkáme ďalších poslaneckých 
skúseností, aj od jednotlivcov. V každom prípade 
ich všetkých postupne oslovíme písomne. Veď 
Račiansky výber je tu aj na to, aby voliči vedeli, 
ako ich problémy prenášajú nimi zvolení zástup-
covia na miestach, kde by ich mohli vyriešiť. (r)
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Svetielko z Betlehema sa 15. 
decembra už po osemnásty krát 
dostalo na Slovensko a hneď 
na druhý deň sa začala jeho 
distribúcia do všetkých kútov 
našej krajiny. Skauti a skautky 
z Rače si zobrali na starosť tra-
sy Bratislava -  Skalica a Brat-
islava - Trnava. 

Plamienok z Betlehema 
rozvážali vlakom, „osobákom“. 
Bratislava - Kúty sme išli všetci 
spolu a v jednotlivých staniciach 
sme sa striedali pri odpaľovaní 
svetielka ľuďom, ktorí na nás 
už netrpezlivo čakali. V Kútoch 
sme sa však rozdelili, dievčatá 
pokračovali na ceste do Skalice 
a chlapci počkali na svoj spoj do 
Trnavy. Svoju úlohu sme úspešne 
splnili, betlehemské svetlo doručili 
do oboch cieľových staníc, a s 

dobrým pocitom 
sa vymrznutí, una-
vení, ale šťastní 
vrátili domov. Tým 
sa však naša úloha 
neskončila a tri 
dni pred Štedrým 
večerom pokračoval 
rozvoz Betlehem-
ského svetla na Záhorie, do obcí, 
ktoré nie sú na priamej vlakovej 
linke. Naši skauti autom rozviezli 
Betlehemské svetlo do Záhorskej 
Bystrice, Ma rianky, Kuchyne... 
A pravdaže sme nezabudli ani na 
obyvateľov Rače, ktorým sme 
Betlehemské svetlo odovzdali 
v nedeľu 23. decembra, počas do-
obedňajších bohoslužieb v evan-
jelickom aj katolíckom kostole.
 Pavlína Stachová, 
 96. malokarpatský zbor

V poslednom období 
v okrese Bratislava III polícia 
zaznamenala nárast prípadov 
krádeží vlámaním do moto-
rových vozidiel, v ktorých 
sa nachádzalo zariadenie 
na uchytenie navigačného 
prístroja. Páchatelia sa do 
vozidiel vlámali v domnien-
ke, že v aute nájdu aj samot-
ný navigačný prístroj.

Okresné riaditeľstvo Poli-
cajného zboru v Bratislave 
III preto upozorňuje a žiada 
občanov, aby si v záujme 
ochrany svojho majetku 
z vozidla vyberali okrem 
samotného navigačného 
prístroja aj držiak tohto 
prístroja, prípadne ho 
nenechávali na viditeľnom 
mieste. (ln)

Zaiste viacerí poznáte trojicu opíc, 
z kto rých každá predstavuje jednu 
z tých to „nečinností“. V noci z 12. na 13. 
januára tiahla Račou, presnejšie Mudro-
chovou ulicou a priľahlým parčíkom, 
neznáma skupina vandalov, ktorí sa 
vo svojom plienení sústredili najmä na 
lavičky, odpadkové koše, trúfl i si aj na 
bezbrannú vývesnú vitrínu priamo pred 
budovou miestneho úradu a niekoľko 
lámp verejného osvetlenia na Plickovej, 
ešte asi dlho nebude slúžiť svojmu po-
slaniu. Zanechali po sebe obraz nehod-
ný civilizovanej spoločnosti, ktorá dos-
tala miestenku v spoločnosti vyspelých 
európskych krajín.

Ani sa nám veriť nechce, že by si 
toto nočné vyčíňanie nevšimol alebo 
nezapočul nikto z paneláku, ktorý je 

vzdialený od diela skazy vari 30 metrov. 
A možno stačilo celkom málo – zdvihnúť 
telefón a hoci aj anonymne upozorniť 
políciu. Nestalo sa, a tak sa už teraz 
obávam, ako bude vyzerať koncoročná 
bilancia vynaložených fi nancií na opra-
vu a nákup týchto zariadení. Škoda, 
lebo možno práve tieto peniaze budú 
chýbať niekde inde. Ozaj, tomu, že tie 
opice nič nevidia, nepočujú a mlčia sa 
nečudujem, veď sú to len opice... (mb)

Vážení Račania,
ak spozorujete vo svojom okolí 
podobné druhy vyčíňania a vanda-
lizmu neváhajte a upozornite na to, 
hoci aj anonymne políciu: 0961 033 
805. Pomôžete tak zachovať poriadok 
a bezpečnosť v našom obvode. (r)

Vaše listy...
...nekončia v koši

Svojím listom, resp. sťažnosťou sa na Miest-
ny úrad v Rači obrátil Ing. Rudolf Klokner. 
Upozorňuje (a oprávnene) na nie celkom ko-
rektné správanie sa pracovníkov Prima Taxi, 
fi rmy, ktorá má prenajaté priestory v budove 
MŠ na Tbiliskej ulici. Poukazuje na nadmerné 
zaberanie parkovacích miest pre verejnosť 
práve fi remnými vozidlami, devastáciu 
priľahlých zelených plôch, tiež na vykoná-
vanie drobných opráv vozidiel na verejnom 
priestranstve, pri ktorých dochádza k úniku 
ropných látok.

Tieto skutočnosti si pracovníci Oddelenia 
správy majetku MÚ preverili, potvrdili ich aj 
obyvatelia tejto lokality a s celou záležitosťou 
bola oboznámená aj riaditeľka MŠ, ktorá má 
uzatvorenú zmluvu o prenájme nebytových 
priestorov s podnikateľským subjektom.

Pre objektívnosť je potrebné uviesť, že 
riaditeľka škôlky Mgr. Beáta Bačíková si tento 
stav uvedomuje a i napriek tomu, že predme-
tom kritiky sú objekty, ktoré nerieši nájomná 
zmluva, dala nám prísľub, že akonáhle to 
bude možné, písomne sa obráti na zmluvného 
podnikateľa s tým, aby spoločne vec vyriešili 
k spokojnosti. V čase redakčnej uzávierky bola 
dlhodobo hospitalizovaná mimo Bratislavy. 
I napriek tomu, už týmto prvým krokom jasne 
preukázala, že jej nie je ľahostajný tento stav 
a chce mať čisté vzťahy aj s okolím. (r)

Rača za zákrutou paragrafovRača za zákrutou paragrafov

Nevidím, nepočujem, mlčím...

Skauti rozvážali plamienok  Polícia upozorňuje
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Charizma. O ľuďoch, ktorí ma jú 
predpokladanú osobitú schop-

nosť  na určitú činnosť a stáva sa pre 
nich alfou a omegou života, sa už popísalo 
mnoho. Až pri riaditeľke ZŠ na Tbiliskej 
ulici SONI PÜSPÖKYOVEJ som si overila 
podstatu tohto označenia. Dať jej prívlas-
tok charizmatická mi napadlo od prvého 
okamihu, hneď vo mne vyvolala skutočný 
záujem o všetko, čo je spojené s výučbou 
jazykov na školách. Aj keď dôvod mojej 
návštevy a rozhovoru  bol prozaický.

Vlani vám udelili  certifi kát 
Európsky učiteľ roka 2007 
za výučbu angličtiny. Ob  stá-
li ste spomedzi 28 nomino-
vaných, ktorých prihlasovali 
školy, združenia rodičov, či 
mestské samosprávy. Myslíte 
si, že ste naozaj výnimočný 
učiteľ?

- Výnimočné je to, čo sa nám 
v škole podarilo dosiahnuť. 
V súčasnosti učím málo, len 
sedem hodín v týždni, ale oce-
nili najmä to, aké podmienky 
sa mi podarilo v škole od roku 
1993 pre všetkých, čo spolu 
so mnou učia, vytvoriť. Viete, 
už od „nežnej“ revolúcie som 
chápala vyučovanie jazykov 
úplne inak. Na jednej strane to 
bolo množstvo zahraničných 
učebníc a materiálov, ktoré za-
plavili slovensky trh, na druhej 
strane nedostatok učiteľov, 
ktorí by túto zmenu efektívne 
realizovali vo vy učovaní. Preto 
sme sa s kolegyňou rozhodli 
hľadať posilu vo Veľkej Británii. Zorgani-
zovali sme prvý jazykový Kurz pre žiakov 
a naša spolupráca s anglickou organizá-
ciou SOL (serivce for open learning) bola 
úspešná nielen v pravidelných jazykových 
kurzoch, ktoré pokračujú dodnes, ale aj 
v získaní kvalitných učiteľov angličtiny. 
To však bol len začiatok našej malej „Tbi-
liskej revolúcie v mozgoch“ celého okolia. 
Doslova som musela ísť s kožou na trh, lebo 
zahraniční angličtinári neboli milionári, 
ktorí si tu mohli hradiť všetko, mali platy 
podľa našich tabuliek, a ja som za nich mu-
sela niesť zodpovednosť - nájsť ubytovanie, 
vybaviť papiere, a ak by sa niečo stalo, tak 
mám po chlebe. Žiaľ, nejakej pomoci od 

ofi ciálnych štátnych orgánov, či školstva 
som sa nedočkala. Na telefóne som bola 
nonstop.

 Do vášho pracovného výkazu môžeme 
pripísať aj vybudovanie knižnice ang-
lickej literatúry, päť jazykových učební, 
ale i metodické riadenie učiteľov tretieho 
bratislavského obvodu, prácu v rôznych 
asociáciách, olympiády, účasť v projek-
toch Socrates a Infovek. Na to možno 
ani 24 hodín nestačí.

- Mám veľkú podporu v mojej rodine, 
v kolektíve i v rodičoch žiakov. Ale pomohli 
aj priatelia. Z jednej triedy sme vybudovali 
lektorovi byt, pozbierali darovaný nábytok, 
elektrospotrebiče. Alec Carter prišiel s jed-
ným kufrom a zostal u nás trinásť rokov. Via-
noce trávil s mojou rodinou, ale aj v iných 
rodinách, brávali sme ho na výlety, naučil sa 
tu lyžovať a s mnohými Račanmi sa skama-
rátil v pube, kde si rád posedel a rozprával sa.

 Prečo je stále nedostatok dobrých 
učiteľov angličtiny, či iných jazykov?

- Snažila som sa vybaviť lektorov zo 
zahraničia aj iným školám. Keď však zis-

tili, čo všetko to obnáša, vzdali to ešte pred 
začiatkom. To je prvý dôvod. Ale povedzme 
si, čo sme pre slovenských učiteľov urobili? 
Okrem valorizácie platov, aj to po dlhých 
prieťahoch, vlastne nič. Každý, kto skončí 
školu má totiž dve možnosti - ísť robiť do 
komerčnej fi rmy, ktorá vám ponúkne robiť 
s jazykom na takej úrovni, aby ste rástli - 
stáže v zahraničí, preplatené odborne kurzy, 
nemusíte bojovať s nikým len so sebou, 
aby ste sa ten jazyk čo najlepšie naučili 
a boli patrične ohodnotení. Nikto cudzí vám 
nekladie odpor, ani ten, čo sa nechce učiť. 

Učiteľ má možnosť prijať plat 
a venovať sa viac metodike, 
príprave na vyučovanie, takže 
s jazykom rastie len veľmi poma-
ly, alebo vôbec. Musí prekonávať 
množstvo problémov, čo často 
vyvoláva bezmocnosť.

 Prečo ste potom zostali aj 
za katedrou a bojujete často 
s veternými mlynmi?

- Deti sú moja baterka, cítim sa 
medzi nimi ako ryba vo vode, 
dobíjajú ma. Som presvedčená, 
že môžem tvoriť metodiku, 
veľmi rada učím, ale aby som 
toto všetko nadšenie preniesla 
aj na deti, ma stojí veľmi veľa 
energie. Decká musia pochopiť, 
že učenie to nie sú iba znám-
ky, rivalita, dokázať niečo za 
obrovského vypätia, oni sa 
musia naučiť mať aj radosť zo 
života, z toho, že som sa dnes 
niečo naučil, zvládol, musia si 
uvedomiť, že dnes som nemal 
svoj deň a musím to urobiť zajtra. 

Som optimista a verím, že situácia v školstve 
sa musí zmeniť a môžu ju zmeniť, len ľudia, 
ktorí veria, že vzdelanie je hodnota, do ktorej 
sa oplatí investovať. 

 Môže sa každý naučiť cudzí jazyk? 
Mnohí, ktorým sa to nedarí vravia, že 
nemajú genetické dispozície, že je na to 
potrebná danosť, talent na jazyky. 

- Samozrejme, že isté predpoklady rýchlejšie 
zvládnuť jazyk sú dôležité a základy väčšina 
populácie zvládne v ZŠ. Ďalšie povinné 
jazykové vzdelanie poskytujú všetky stred-
né školy, ktoré končia maturitou a ďalej 
pokračuje v rôznych formách profesijnej 

arizma. O ľuďoch, ktorí ma jú 
predpokladanú osobitú schop-

ofi ciálnych štátnych orgánov, či školstva 
som sa nedočkala. Na telefóne som bola 

tili, čo všetko to obnáša, vzdali to ešte pred 
začiatkom. To je prvý dôvod. Ale povedzme 

Išla som s kožou na trh

Foto: archív SP
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Už na Luciu učitelia a žiaci ZŠ a MŠ 
na Hubeného ulici pre svojich rodinných 
príslušníkov a hostí usporiadali vianočnú 
akadémiu, v ktorej v 21 programových 
vstupoch viac ako 500 žiakov pred-
viedlo v preplnenej a vhodne esteticky 
vyzdobenej telocvični svoje spevácke 
a tanečné umenie. Za tento zážitok patrí 
úprimné poďakovanie nielen žiakom, ale 
aj učiteľom, ktorí jednotlivé vystúpenia 
nacvičili po každodennej namáhavej 
pedagogickej činnosti. Miestny úrad 
poskytol prostredníctvom svojich po-
slancov bezplatné ozvučenie akadémie. 
Okrem koncertu speváčky a novopečenej 
spisovateľky Gizky Oňovej v Klube 
dôchodcov Krasňany, umocnil čaro Via-
noc vyše dvojhodinový koncert žiakov 
Základnej umeleckej školy na Vrben-
ského ulici, kde v komornom prostredí 

žiaci predviedli výsledky svojej celoročnej 
umeleckej činnosti (hra na rôznych hudob-
ných nástrojoch a tanečná zložka s pásmom 
vianočných zvykov). Ing. Jozef Házy

Bolo pár dní pred Vianocami – sych-
ravý, studený čas. Rýchlo som kráčala 
k domovu dôchodcov na Podbrezovskej 
ulici navštíviť tých, ktorí to veľmi 
potrebujú. Liečebná pedagogička, ktorá 
sa stará aj o kultúrne vyžitie klientov 
v domove, len čo som vstúpila, na mňa za-
volala: „Ponáhľajte sa, začína sa koncert 
hudobnej skupiny Koledníci.“

V sále už vládla pravá vianočná atmos-
féra. Hudobníci prišli svojím vystúpením 
potešiť a rozohriať srdcia tým skôr naro-
deným, ktorí už nemajú takú možnosť ísť 
za kultúrou. Koncert bol cestou návratov 

do detských rokov. V spomienkach sme sa 
vracali na miesta, kde sme vyrastali, do-
zrievali, pretože Vianoce z detstva sú tými 
najkrajšími. Oboznámili sme sa s dávnymi 
zvykmi z Liptova a iných krajov Slo-
venska. Ako len krásne vedeli „veršovať“ 
naši predkovia, ktorých poézia a piesne 
sprevádzali ťažkým životom! V čarovnom 
pásme ľudových zvykov a prekrásnych 
vianočných kolied nás Koledníci previedli 
celým adventným časom. Keď zazneli tie 
najznámejšie koledy a na záver Tichá noc – 
všetci sme sa pridali a spievali spolu. Vďaka 
patrí vedeniu domova dôchodcov za toto 
mimoriadne kultúrne podujatie, za hlboký 
umelecký zážitok. Slávka Viglaská

orientácie, ktorá je silným motivačným 
činiteľom na trhu práce. Školská politika 
teda zabezpečuje vzdelávanie v jazykoch 
ako povinné. Pobyt v zahraničí iste patri 
k najefektívnejším formám v jazykovom 
vzdelávaní, ale za predpokladu, že sa človek 
chce zdokonaliť. Vždy je rozhodujúca chuť, 
túžba, či potreba toho, ktorého človeka 
naučiť sa cudzí jazyk. Ak vychádzame 
z toho, že ich má, tak môžeme povedať, že 
sa ten jazyk určite naučí.

Čo je najhoršie, aké sú najväčšie chy-
by vo výučbe jazykov?

- Preťažovanie žiaka, stereotyp, ne-
dostatočná motivácia, nevhodná meto-
dika, posadiť prváčika po vyučovaní na 
angličtinu, keď ju rodičia platia, lebo si tak 
chcú kompenzovať to, čo oni nestihli. Pri-
tom si neuvedomujú, že to dieťa ešte nie 
je schopné ani ísť samo na obed, zobrať 
si tácku, príbory odniesť a odpratať, ale-
bo len si jednoducho zaviazať šnúrku na 
topánke. Život je aj o tom, že dieťa musí 
byť samostatné, potrebuje striedať od-
dych s prácou. Ideálne by bolo, keby sa 
v rámci vyučovania dieťa spontánne učilo 
aj cudzí jazyk pri základoch matematiky, 
na hodinách hudobnej či výtvarnej výcho-
vy, vedelo reagovať na pokyny pri cvičení 
na telesnej výchove, alebo pomenovať 
časti oblečenia, hračky či absolvovať 
pravidelne didaktické hry v cudzom 
jazyku v školskom klube

Pritom tie deti by dnes už mali byť iné 
ako my, možno so širšími lakťami...

-Jazyk je len prostriedok. Neznamená to, 
že každý, kto vie po anglicky je učiteľ 
angličtiny. Keď sa vyberiete do zahraničia 
zistíte, že cudzí jazyk ovláda i obyčajný 
závozník, či skladník, alebo upratovačka. 
Takže je skutočne potrebné prekonať 
nechuť a bez ohľadu na vek sa začať učiť. 
Som vášnivá zberateľka anglických vti-
pov na internete a to by ste sa čudovali, 
koľko ich musím prelúskať so slovníkom 
v ruke. Výborné na rozhýbanie mozgu sú 
aj pesničky. Čím som staršia, tým viac 
som prekvapená ako ten mozog fun-
guje, na akých princípoch, čo berie, čo 
neberie, čo si fi xuje, čo nie. Nemôžete si 
urobiť prípravu na dvadsať rokov dopredu 
a rozhodnúť sa ísť učiť to, čo ste si pri pravili, 
aj keby krúpy padali. Deti i dospelí ocenia 
empatiu učiteľa a ak vhodne využijete danú 
situáciu , či už je príjemná alebo tragická, 
tieto poznatky sa fi xujú na celý život.

Zhovárala sa Oľga Janíková

Čaro kolied 

V rámci kampane Každý iný, všetci 
rovní, sa na ZŠ Tbiliská predstavili róm-
ske i nerómske deti z celého Slovenska 
v divadelnom predstavení Keď dúha 
plače (v skutočnosti išlo o upravenú 
divadelnú hru Romeo a Júlia, samozrej-
me s dobrým koncom :o). Spev, tanec, 

dialógy, ba i súboje s mečmi vyvrcholili 
udobrením sa dvoch znepriatelených ro-
dov, ktoré vďaka neznámemu fyzikovi 
prišli na veľmi dôležitú vec. Prišli na to, 
že farba je v skutočnosti len výsledkom 
odrazu a lomu svetla a teda niet dôvodu 
niekoho odsudzovať len preto, že má 
inú farbu pokožky. Súčasťou predstave-
nia bola predajná výstava obrazov malej 
maliarky Barušky Algayerovej zo Sen-
ca (dievčatko je postihnuté Dawnovým 
syndrómom), ako i fi nančná zbierka 
v prospech detskej onkológie (vyzbie-
ralo sa vyše 3 000 korún). Veľká vďaka 
za pomoc a podporu pri realizácii tohto 
projektu patrí Ministerstvu školstva SR, 
US embassy na Slovensku a vedeniu ZŠ 
Tbiliská.  
 Text a foto: Dávid Králik 

Keď dúha plače

Slávnostne aj v Krasňanoch
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Keď sa voda sypala a piesok sa lial...
... spomíname na minulosť Rače

Aká je vlastne Rača? Čo všetko vytvorilo jej históriu, 
jej tradície, jej životaschopnosť – na tieto otázky hodláme 
odpovedať v rubrike, ktorú práve otvárame. 
Odpovede budeme hľadať v známych publikáciách o Rači, ale 
aj v kroni kách, historických dokumentoch a listinách, vo fo-
toarchívoch a iste aj v živých spomienkach starých Račanov.  

Prvé stopy Račanov
Veru, treba pomyselný stroj času posunúť o mnoho 

storočí späť, ak sa chceme dostať k prvým usadlíkom 
budúceho račianskeho chotára. Veď v zbierkach Sloven-
ského národného múzea sa nachádza najstarší archeolo-
gický nález z územia Rače  - sekeromlat, pochádzajúci zo 
staršej doby kamennej (3.-2. tisícročie pred n.l.). Z doby 
osídlenia juhovýchodných svahov Malých Karpát Keltmi 
pochádzajú ozdobné bronzové kruhy, nájdené v Rači ešte 
pred rokom 1900, ktoré patria k jedinečným dokladom 
o keltskom pohrebisku na území Bratislavy. 

Najstarší známy písomný doklad o Rači pochádza z roku 
1226. Je to darovacia listina  „donácia kráľa Ladislava na 
osady Churre a Symberg, ktoré daroval zemanom Jánovi 
a Petrovi synom Beňadika, Mikulášovi a Štefanovi synom 
Reche.“ V písomných prameňoch o osídlení územia Rače 
z roku 1237 sa spomína osada Okol (ležala v oblasti dnešnej 
železničnej stanice Bratislava-Rača), čo nasvedčuje, že 
pôvodné osídlenie tohto územia bolo slovanské . V zápise 
z roku 1274 sa spomínajú synovia zemanov Beňadika a Raču 
(Racha) ako zemania z Okola v Bratislavskej stolici. V roku 
1287 bola osada Okol rozdelená na dve polovice medzi po-
tomkov spomínaných zemanov, pričom najstaršia časť osa-
dy, priamo na úpätí Malých Karpát dostala pomenovanie 
Račišča podľa rodového mena zemana Racha. Táto sa rých-
lo rozrastala aj vďaka osídľovaniu novým obyvateľstvom, 
prevažne nemeckým. Svojím vplyvom prerástla pôvodné 
osady, ktoré sa tu predtým nachádzali. Kolonisti, ktorí po 
ničivých tatárskych vpádoch opäť zaľudňovali spustošenú 
krajinu, menili pôvodný spôsob života a zvyklosti slovan-
ského obyvateľstva, ale priniesli so sebou aj nové poznatky, 
kultúru a remeslá. 

V stredoveku bola Rača už pomerne veľkou osadou, 
mala svoj kostol aj svojho richtára. Ale o tom až na budúce.

podľa knihy Ľ. Havloviča: 
Rača (z roku 2002) spracovala Dobroslava Luknárová

Možno sa vám bude chcieť, milí čitatelia, s nami 
spolupracovať. A to nielen prečítaním pripravených článkov. 
Možno vy sami ste jednou zatiaľ nenapísanou stránkou 
z histórie našej obce, poznajúc dobre osudy starších pokolení 
svojej vlastnej ro diny. Veríme, že sa nám ozvete. (r)

Redakcia Račianskeho výberu k Vám v tomto roku prichádza 
s možnosťou, zapojiť sa do pravidelnej súťaže práve na stránkach 
nášho mesačníka. Pôjde o vedomostnú súťaž. Vaše odpovede 
v obálke označenej heslom S.R.V môžete do redakcie Račianskeho 
výberu doručiť viacerými spôsobmi:

 Do schránky v sídle redakcie na Žarnovickej ul. 7
 Poštou na adresu redakcie
 Elektronickou poštou na adresu  redakciarv@raca.sk 

S.R.V. č.1
1. Napíšte úplný a správny názov budovy, ktorá je zachytená 
na snímke, a uveďte, v ktorom roku bola postavená
2. Čo v račianskom nárečí znamená „astrigánka“?

Zo všetkých, ktorí pošlú správne odpovede, vyžrebujeme dvoch výher-
cov, ktorí získajú vecné ceny: 1. balíček vitamínových produktov, 
2. balíček kozmetických prípravkov, ktoré si prevezmú v redakcii.
Na odpovede čakáme do 14. 2. 2008, výhercov uverejníme vo februári.

Súťaž Račianskeho Výberu

Ceny venuje Spoločnosť PHARIM Rača,

v Obchodnom centre Račan

Upozornenie
Nakoľko bol v roku 2007 zrušený odvoz veľkorozmerného od-

padu od kontajnerových stojísk spoločnosťou OLO, a.s. žiadame 
občanov, aby neukladali a nezhromažďovali tento a iný odpad 
v okolí zberných nádob na stojiskách a iných miestach, ktoré nie 
sú na to určené. Takéto ukladanie odpadu je v rozpore so zákonom. 
Chceme predsa Raču bez nelegálnych skládok. MÚ BA-Rača

Oznam
Žiadame užívateľov pozemkov v záhradkárskej osade „Pánty 

Juh“, v katastrálnom území parc. č. 3597/12, aby nahlásili svoju kon-
taktnú adresu na tel. č. 0903 447 423. Ide o zorganizovanie stretnutia 
za účelom vysporiadania neoprávneného užívania uvedenej lokality. 
Predpokladaný termín stretnutia je plánovaný na 20.2.2008.
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Buďme športovo 
naladení

Šport v súčasnom pretechnizovanom 
a uponáhľanom spôsobe života plní nena-
hraditeľnú funkciu aktívneho odpočinku a na-
pomáha k zdravému životnému štýlu.

Rača už v minulosti bola centrom význam-
ných športových klubov, veď futbalisti, či cyklis-
ti, alebo pozemní hokejisti šírili osvetu po ce-
lom svete .V Rači v súčasnosti aktívne pôsobí 25 
športových klubov so širokou plejádou športov. 
Takže asi neobstoja názory neprajníkov, že 
sa v Rači nešportuje. Avšak nielen športové 
kluby, ale aj moderne vybavené fi tnescentrá či 
plaváreň, alebo novovybudované miniihrisko, 
radi privítajú nových športu chtivých občanov.

Skutočne sa preto čudujem, že niektoré špor-
toviská zívajú prázdnotou, napriek ochote ľudí 
umožniť spoluobčanom dôkladné športové vyžitie.

Športový referát spolu s klubmi pripravil 
pre obyvateľov bohatú športovú ponuku. Dôraz 
kladieme hlavne na problematickú školskú 
mládež, ale na svoje si prídu aj bežci, turisti 
či kartári. Pre našich seniorov, či zdravotne 
postihnutých občanov máme takisto pripravené 
aktivity, pri ktorých si môžu zašportovať, či 
zrelaxovať spolu so svojimi priateľmi.

Referát športu spolupracuje hlavne so 
základnými školami našej miestnej časti, ale 
aj športovými klubmi či organizáciami, ktoré 
majú záujem o zdravšie obyvateľstvo, ktoré je 
jedným z ukazovateľov vyspelej krajiny.

V nasledujúcom roku, by sme chce li vybudovať 
aj nové športoviská, či zre konštruovať tie ktoré 
si to vyžadujú a pomôcť pri činnosti športovým 
klubom pri ich materiálnom vybavení, či orga-
nizácii športových podujatí. Vari si čo najviac ľudí 
uvedomí potrebu pohybových aktivít pre svoje telo 
a čo najskôr urobí niečo pre svoje zdravie.
 Marek Porvazník 

Kam za športom vo februári
 Stolnotenisová liga pre neregistrovaných hráčov do 15 rokov, každý pondelok 

od 15.00 
 17.00 h v stolnotenisovej hale na Černockého ulici .
 Turnaj v šípkach pre všetky vekové kategórie. - 13.02.2008. o 17 .00 h 

v reštauračnom zariadení Vinil na Černockého ulici 2.
 Florbalový turnaj pre žiakov základných škôl dňa 20.februára o 9.00.h na ZŠ 

Osloboditeľská. Športový referát MÚ Rača 

V Rači sa narodilo, alebo býva-
lo veľa dobrých športovcov. 

Väčšinou súťažili za silné Bratislavské 
kluby a dosahovali výborné výsledky 
v rámci celej Československej repub-
liky. Politické a ekonomické zmeny 
na konci minulého storočia zasiahli aj 
šport a tak isto atletiku. V roku 1995 
sa zišla skupina bežeckých nadšencov 
pod vedením Mgr. Dušana Štancela 
a založili bežecký, atletický klub Ma-
rathon athletic club Rača – Maratón 
atletický klub Rača.

 Tréneri v MAC Rača sa už od 
začiatku zameriavali hlavne na mládež 
a deti. Veľmi dobré podmienky na 
tréning v školskej telocvični vytvo-
rilo vedenie ZŠ Tbiliská s riaditeľkou 
Püšpokyovou a učiteľom anglického 
jazyka Alecom Johnom Carterom. Tu 
vyrástla prvá generácia atlétov. 

Športovci MAC Rača získavali 
pravidelne medaily z majstrovstiev 
Slovenska, kde za svoju krátku dobu 
trvania od roku 1995 do roku 2007 
vybojovali 37 zlatých, 45 strieborných 
a 29 bronzových medailí. Boli a ešte sú 
držiteľmi viacerých slovenských rekor-
dov a najlepších výkonov. Protičová, 
Katarína Pokorná 1500 m cez prekážky 
dorastenky, štafeta 4 x 1500 m muži 
v zložení Hlubocký, Trubiroha, Benco, 
Wallner. Slovenské rekordy vo ve-

teránskych kategóriách držia Lenka 
Štancelová st, Ladislav Findl, Vladimír 
Cích. Veľký úspech dosiahlo aj družstvo 
žien, ktoré sa v roku 2006 ako víťaz 
a majster  Slovenska zúčastnilo na Maj-
strovstvách Európy v cezpoľnom behu 
družstiev v Španielsku.

V súčasnosti držia opraty nie 
„štrekári“, bežci na dlhé trate, ale 
šprintéri. Sú to hlavne Vladimír 
Šimík, študent SOU Železničného 
v Rači, Slovenský reprezentant v mlá-
dežníckych kategóriách a účastník 
Majstrovstiev Sveta do 17 rokov (Os-
trava 2007).

MAC Rača je organizátorom 
bežeckých podujatí známych v rámci 
MČ Bratislava - Rača, Bratislavského 
kraja, ale aj celého Slovenska. Či už 
je to „Beh cez račianske vŕšky“, „Beh 
do vrchu Špeciál“, „Račianska hodi-
novka a 12 minútovka“, „Memoriál 
J. Jakubca“ alebo „Bežecká rozlúčka 
so starým rokom v Rendezi“. 

Záverom by som chcel pripomenúť 
naše heslo „Športom proti drogám 
a záhaľčivému životu“ a pozvať 
všetky deti a rodičov do MAC Rača. 
Tréningy sú v zimných mesiacoch 
v Športovej hale Elán a záujemcovia 
od 10 do 99 rokov sa môžu prihlásiť 
na telefóne 0908/156 007. 

 Váš tréner Štancel

Rýchle nohy z MACu

Nezabudnite!!!
Mini ihrisko v areáli ZŠ Tbiliská je otvorené do 22,00 h aj v zime a prenajať si 

ho môžete nasledovne:
Skupiny do 18 rokov v pracovných dňoch od 16.00 – 17.00 h a počas dní pra-

covného pokoja a pracovného voľna od 09.00 – 12.00 h bezplatne. 
Počas pracovných dní a po uvedenom čase ...............................................250,- Sk/h
Skupiny nad 18 rokov ...............................................................................400,- Sk/h.

Riadková inzercia
 Opravy TV: OTF, OVP – u zákazníka, 

tel.:44255369. 0903 356466

 Prijmeme upratovačky za výhodných 
platobných podmienok od 80  korún za h. tel. č. 
63532146

 Darujem výkopovú zeminu aj s dovozom. 
Rača a okolie. Tel:0908 777 253

 Opravy chladničiek a mrazničiek. Rých-
lo, kvalitne a so zárukou. Tel: 02/44460374, 
0905615504

 Hľadáme spoľahlivú pani na upratovanie 
vo fi rme 2-3x týždenne. Tel.: 0905 887452

..

Predstavujeme športové kluby

rac_vyb01.indd   12rac_vyb01.indd   12 23. 1. 2008   19:45:2023. 1. 2008   19:45:20



1/08 13Račiansky výber

A zase máme jednu úspešnú akciu za 
sebou.  Dva dni pred koncom roka sa konal 
už 13. Ročník Silvestrovského behu Roz-
lúčka so starým rokom v Ren dezi. Pretek 
usporiadal MAC Rača v spolupráci so 
športovou komisiou pri MÚ Bra tislava 
– Rača. Súťaž má dlhoročnú tradíciu 
a te ší sa veľkej popularite bežcov z celého 
Slovenska. Najmladším účastníkom bol P. 

GROSS,  ročník narodenia 2003 - bežal 
150 metrov a medzi ženami skončila jeho 
mamina na peknom 2. mieste. Najstarší 
J. SEDLÁČEK z Bolerázu  roč. nar. 
1930 sa umiestnil celkovo na  20. mieste. 
V ka tegórii muži nad 60 rokov sa na pek-
nom treťom mieste umiestnil  J. MRÁZ 
z Rendezu.  Víťazom hlavnej kategó-
rie - muži do 40 rokov - sa stal sloven-

ský reprezentant v behu na 800 metrov 
Jozef PELIKÁN z Interu Bratislava. 
Ale ani naši domáci bežci sa nestratili. 
V celkovom poradí tretí a ví ťaz kategórie 
muži – juniori sa stal Ján MATÚŠ z MAC 
Rača. Ženy vyhrala Katarína POKORNÁ 
a veteránov nad 40 rokov Ladislav FINDL 
obaja z MAC Rača. 
 Text a foto: M. Porvazník

VÝSLEDKOVÝ 
SERVIS
HOKEJBAL
10.kolo: Račistorf - Ostredky 9:7, Slávia 
Právnik -  Olymp Rača 19:5, 11.kolo: 
Ra čistorf - Čuňovo 15:1, Olymp Rača - 
Team Sharks 11:5, 12.kolo: Greenhorns 
- Olymp Rača 2:15, TJ SAV - Račistorf  
3:4,  13.kolo: Račistorf  - Hancop  2:11, 
Olymp Rača - Kobra DNV 11:12., 
14.kolo: Britanic - Olymp Rača 4:4, HBK 
Profi s - Račistorf 8:5, 15. kolo: Olymp 
Rača - Ostredky 15:6, Račistorf - Slávia 
Právnik 1:7
STOLNÝ TENIS
Superliga
4.kolo: El Nino Praha VI - RACA 
Bra tislava 6:2 ,  (Obeslo 3, Kaucky 
2, Havlik 1, and Sereda 
1, Sereda/Lelkes) 5.kolo: 
RACA Bratislava - Finea 
Maribor  1:6 (Lelkes 1, 
and Jaslovsky 2, Komac 
2, Lasan 1, Komac/La-
san) 6.kolo: RACA Bratis-

lava - SVS Niederösterreich 2:6 (Sereda 
1, Lelkes 1, and Schlager 3, Habesohn 
D. 2, Habesohn/Pichler)
Extraliga 
3.kolo: ŠK MOSTEX Rača - ŠKST 
Sporiteľňa 5:8 , 4 .kolo: ŠK MOSTEX 
- ŠKST Ružomberok 8:3, 5.kolo: ŠK 
UKF Nitra - ŠK MOSTEX 7:7,Topvar 
Topolčany - Mostex 2:8
BILIARD
Registrovaní hráči: 1. Michal Fuka 
184 b, 2.Tomáš Blaško 123 b , 3. Pavol 
Fekete 107 b, 4. Boris Vích 99b , 5. Jano 
Bíreš 99 , 6. Juro Holdoš 96 bodov
Neregistrovaní hráči: 1. Michal 
Bogdalík 155 b, 2. Marek Harčárik 
147, 3. Fero Rovenský  140 b, 4. Jozef 
Horňák 105 b, 5. Tomáš Ambra 101 b, 
6. Rudo Galo 93 bodov

POZEMNÝ HOKEJ
Halová liga muži: TJ Holíč - KPH 
Rača  1:17, KPH - ŠK Šenkvice  5:5, 
KPH - ŠK MITOM 9:3, Olcote HC - 
KPH 6:5, KPH - Pezinok 14:1, Olcote 
- KPH  6:4,
Halová liga ženy:
HOKO Zlaté Moravce - KPH Rača 
2:1, HKM Nová Dubnica - KPH 3:3, 
KPH - KDVD 5:1
Halová liga dorastenci: KPH Rača - 
HK 65 Trenčín 5:3, KPH - ŠK Šenkvice 
4:3, TJ Holíč -  KPH  0:12, KPH Rača 
- Trenčín - Opatová 6:1, Holíč - KPH 
Rača  0:16

Halová liga dorastenky: HOKO Zlaté 
Moravce - KPH Rača A 1:8, KPH B - 
Zlaté Moravce 2:4, KPH A - KPH B 8:0
VOLEJBAL
Žiaci: 1.kolo: IMA - VKP C 2 : 3, 
2.kolo: IMA - Bilíkova 0 : 3, 3.kolo: 
Malacky - IMA3 : 0, 4.kolo: IMA - 
VKP A 0 : 3
Juniorky: 1.kolo: IMA - Senec 3 : 0, 
2.kolo: Pezinok - IMA 1 : 3, 3.kolo: 
IMA - TAMI 1 : 3, 4.kolo: IMA - 
Doprastav 3 : 1, 5.kolo: Slávia UK 
- IMA 3 : 1, 6.kolo: IMA - Malacky 
3 : 1, 7.kolo: Albatros - IMA 3 : 1, 
8.kolo: Senec - IMA0 : 3

Bežme, už ide ... Silvester v Rendezi

V popredí Matúš, Jančovič a Pelikán
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Šanca pre mladých „neťákov“
Už po tretíkrát sa mladí ľudia do 18 

rokov môžu zapojiť do projektu Junior 
Internet a porovnať svoje schopnosti 
s rovesníkmi, získať veľa nových informácií o internete a nadviazať 
priateľstvá i užitočné kontakty. Junior Internet 2008 sa môže stať odra-
zovým mostíkom do sveta úspešných mladých internetových webde-
signerov, programátorov, internetových novinárov, či dokonca mladých 
podnikateľov. Prihláste sa:

JuniorWeb - súťaž webových stránok či rozsiahlejších inter-
netových projektov, napríklad internetových časopisov, portálov, 
rôznych webových služieb, osobných stránok, webové stránky na 
určitú tému a podobne.

JuniorDesign - súťaž designov a grafi ckých návrhov.
JuniorText - súťaž textov na zadané témy týkajúce sa Internetu, 

hodnotí sa slohový štýl i myšlienkový obsah.
JuniorErb - súťaž webových stránok pre mestá, obce, regióny, 

turistické miesta či verejnú správu.
Do internetových súťaží sa možno prihlásiť do 15. februára 

2008. Viac na www.juniorinternet.sk

Kožná ambulancia - MUDr. Jana Chudíková
od 1.12.2007 v nových priestoroch 
Robotnícka 9, 831 03 Bratislava
Pondelok: 8.15 - 12.30 h
Utorok:  8.30 - 12.30 h
Streda:  14.00 - 17.00 h
Štvrtok:  8.30 - 12.30 h
Bezplatné objednávanie pacientov na vyšetrenie osobne 
alebo telefonicky
Kontakt: 02/44 88 23 08, 0903 244 714

Radí lekár
Pozor, hrozí pád!

Zimné dni nás prekvapili poľadovicou, preto je namieste 
pripomenúť si pár slov o pádoch, ich príčinách, dôsledkoch, ale 
v prvom rade o ich prevencii. Následkom pádu je najčastejšie 
pomliaždenina alebo zlomenina tej časti tela, na ktorú sme 
spadli. S pribúdajúcim vekom sa pády stávajú častejšie a to 
nielen ako následok veku, ale aj pridružených faktorov ako je 
napr osteoporóza, slabnúci zrak, oslabená rovnováha, svalová 
slabosť a taktiež aj užívanie liekov, ktoré narúšajú rovnováhu 
a spôsobujú nestabilitu a závrate. Ženy padajú častejšie a to 
približne vo veku 50 rokov. Vo veku 70 rokov asi 20 percent 
žien spadne aspoň l x ročne, vo veku 80 rokov toto číslo naras-
tá do 48 percent. 

Najväčšie varovanie pred pádmi je nutné u pacientov 
s dokázanou osteoporózou. U týchto ľudí aj minimálny úraz 
môže spôsobiť zlomeninu stavcov chrbtice, zápästia a krčka 
stehnovej kosti.

Zvlášť opatrní musia byť ľudia s krehkými kosťami, pretože 
v ich prípade zlomenina môže znamenať aj ohrozenie života. 
Preto dovoľte niekoľko stručných rád pre vás na zaistenie čo 
najväčšej bezpečnosti pred úrazom:
Mimo domácnosti (vonku, v prírode):
 pri chôdzi je nutné mať vždy voľné ruky
 je potrebné nosiť topánky s gumovou podošvou (zmier-

nia otrasy chrbtice pri chôdzi)
 na zaistenie rovnováhy je nevyhnutné využiť oporné pros-

triedky (palice, barly), ktoré majú na zimu špeciálnu nekĺzavú 
úpravu
 ak je chodník klzký, alebo po predchádzajúcom solení 

opäť zamrznutý, prejdite po tráve, kĺže sa menej
 dajte pozor na vysokolesklé dlažby vo verejných bu-

dovách, hlavne ak sa na ne donesie vlhkosť zvonka, dosť 
sa kĺžu
 pri chôdzi po schodoch sa zásadne pridržiavajte držadla 

(chôdza dolu schodmi je nebezpečnejšia ako chôdza do 
schodov)
Rady na zaistenie bezpečnosti doma:
 zaistite bezbariérové okolie domu, upravte domáce pros-

tredie
 podlahy nesmú byť klzké, pozor na zamáčanie, kĺzavé 

koberce, šnúry od elektrických spotrebičov.
 vstup do domu (bytu) by mal byť dostatočne osvetlený
 nechoďte po laminátových podlahách v ponožkách, aj 

doma noste protišmykové papuče s gumovou podrážkou
 do vane a sprchy si kúpte protišmykové rohožky

 MUDr.Jana Radošinská

Už po stáročia boli Rača 
i Vajnory kolískou kvalit-
ného hrozna a vína. Stačí ich 
ochutnať a človek neodolá. 
Naposledy takúto degustáciu 
v polovici decembra zorga-
nizovalo Poľnohospodárske 
družstve Vajnory. Jeho predseda 
Ing. Marián Bruder v príjemnom 
prostredí hotela Kamila Čierna 
Voda zdôraznil, že sa môžu 
pochváliť viacerými ocene-
niami. Medzi pozvanými bol aj 
račiansky starosta Ján Zvonár, 
ktorý však na račianske víno 
nedá dopustiť. Každopádne za-
ujala ochutnávka vín, ktorú od-
borným slovom obohatil uzná-

vaný odborník profesor Fedor 
Malík. Aj jeho cieľom je, o víne 
nie iba hovoriť, ochutnať ho, 
ale naučiť sa rozpoznávať, čo 
je kvalita a čomu sa vyvarovať. 
Nevyhol sa ani niektorým ak-
tuálnym trendom vo vinárstve 
a v neformálnej debate si via-
cerí zaspomínali na vlastné vi-
nohradnícke a vinárske začiatky. 
Zážitok chuťových pohárikov 
pozvaných hostí umocnila aj 
výstava obrazov račianskeho 
umelca Vojtecha Polakoviča 
s vinárskymi motívmi. Maliara 
poznajú vďaka výstavám nielen 
na Slovensku, ale aj v Rakúsku, 
Česku a Taliansku. (r)

AMAVET – Asociácia pre mládež, vedu a techniku
Žarnovická 7, Bratislava
Prijme do hlavného, alebo vedľajšieho pracovného pomeru 
koordinátora poznávacích ciest do zahraničia pre mladých ľudí. 
Bližšie informácie na tel. 02/44 87 23 31, 02/44 87 36 47.

Známy vinársky guru Prof. Fedor 
Malík DrSc.,(vpravo) zaujal svojím 
rozprávaním o víne aj starostu MČ 
BA –Rača Jána Zvonára. Rača i Vajnory 

majstri dobrého vína
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SVV gen.M.R.Štefánika
(január)
Mária Mináriková,  Janka  Moravanská, Fran tišek Ja-
nata,  Miroslav Hrdlička, Cecília Vranová,  Andrea 
Nagyová,  Vierka Vargová,  Má ria Stovíčková, Zdenka 
Janatová, Margita Homolová
(február)
Ján Nagy ml., Vlasta Záhradná

Klub dôchodcov Rača
(február)
Mária Juríková

Klub dôchodcov Krasňany
(január)
Ján Rendek
(február)
František Merček

Slovenský zväz invalidov ZO Rača
(január)
MUDr. Anastázia Pajdlhauserová
(február)
Helena Gajdošíková, Helena Štefeková, Zlatica 
Žitná, Anna Graclíková, Anna Harenčáková

Poďakovanie
Knižnica na Žarnovickej ul. v mene svo-

jich čitateľov ďakuje p. Dobišovi a Klčovi 
a p. Wenzlovej, Kučerovej, Thurovej a Mora-
vanskej a všetkým občanom, ktorí darovali 
svoje knihy knižnici. Týmito hodnotnými 
darovanými knihami sme rozšírili knižný 
fond knižnice. Tešíme sa na ďalšiu spolu-
prácu. Ľ. Cibirová

Pre Fond Nemecký kultúrny dom je 
založený samostatný účet vedený vo Vše -
o becnej úverovej banke, č. účtu 
2317028254/0200. Finančné prostried-
ky možno do fondu vložiť bankovým 
prevodným príkazom, tiež platbou poštovou 
poukážkou, prípadne účelovým zložením 
hotovosti do pokladne MČ, ktorá zabezpečí 
ich vklad na k tomu zriadený účet. Všetky 

fi nančné vklady vám budú potvrdené bank-
ovým výpisom s menom, priezviskom, resp. 
názvom vkladateľa, výškou vloženej sumy a 
dátumom vloženia.

Myšlienka a zámer rekonštrukcie Ne-
meckého kultúrneho domu našla medzi 
obyvateľmi svojich priaznivcov, o čom 
svedčia ich osobné príspevky do fondu. 
Na konci januára bolo na účte 202 367,23 
korún. Ak táto myšlienka oslovila aj Vás a 
má te chuť a možnosť poskytnúť akýkoľvek  
príspevok, určite tak pomôžete dobrej veci.

Dňa 14.12.07 nás navždy opustil 
náš 50-ročný brat, otec a dedko, Jozef 
Blanarovič. Ďakujeme všetkým, ktorí 
sa s ním prišli rozlúčiť na poslednej 
ceste i za prejavenú sústrasť. Smútiaca 
rodina.

Uplynulo sedemnásť rokov, 
16.12.1990, čo nás navždy opustila naša 
dobrá drahá Alžbeta Blanarovičová 
– matka, babka, prababka a teta. 
S úctou spomína syn Milan, dcéra 
Anka, vnučka Martinka s rodinou, 
a ostatní vnuci a vnučky s rodinami. Kto 
ste ju poznali, venujte jej tichú spomien-
ku.

23. januára 2008 už 
uplynulo smutných päť 
rokov, kedy bez slovka 
rozlúčky od nás odišiel náš 
milovaný manžel, otec a 
dedko Ján Rott. Kto ste 
ho poznali, venujte mu s nami tichú 
spomienku. Manželka, deti, vnúčatá, 
rodina a známi.

„Byť tak anjelom, čo lie-
ta, zaletel by som, Matúško, 
do neba pre teba. Len ten, kto 
stratil toho, koho miloval, 
pochopí, čo je smútok a 
žiaľ.“ S bolesťou v srdci sme 
si 17. januára pripomenuli prvý rok, čo nás 
vo veku 19 rokov opustil náš milovaný syn 
a braček Matúško Voltemar. Vy, ktorí ste 
ho poznali a mali radi, venujte mu s nami 
tichú spomienku. S láskou spomínajú 
rodičia, brat, starí rodičia a ostatná rodina.

Ďakujem všetkým, ktorí sa 21.12. 
zúčastnili na rozlúčke s mojím manželom, 
dedom, otcom, svokrom a pradedom 
Františkom Luknárom „pípek“. Zároveň 
ďakujem za prejavy sústrasti a kvetinové 
dary. Manželka Anka s rodinou.

Dňa 12. januára  oslávil v kruhu  rodi ny 
svoje životné jubileum náš drahý otec  ko Ján 
Rendek.  K jeho 75. narodeninám mu veľa 
zdravia a šťastia želajú dcéra Tatiana a syn 
Milan s rodinami. Zostaň v pohode ešte dlho 
medzi nami.

Cukina à la bambino
Potrebujeme: 400 g cukiny, 1 stredne 
veľkú cibuľu, vegetu alebo solčianku, 
štipku bieleho korenia, syr bambino, ale-
bo riki v črievku (cca 100 g), olej
Postup: V hrnci speníme na oleji cibuľu, 
pridáme na kocky pokrájanú cukinu, 

opečieme, podlejeme troškou vody, 
pridáme štipku Solčianky,  po približne 
desiatich až päťnástich minútach pridáme 
syr, počkáme, kým sa roztopí a vznikne 
ani riedka, ani príliš hustá masa. Ako 
prílohu podávame chlieb, alebo varené 
zemiaky.

V poslednom mesiaci 
do fondu prispeli:
MUDr. Jana Radošinská     10 000,- Sk
Jana Tyralová                          200,- Sk

Fond Nemecký 
kultúrny dom

   Jubilanti  Spomienky

Recept - rýchly a zdravý
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Kultúrne stredisko Žarnovická 
(tel. č. 4488 9319, 0911 212 143)  
4.2. 18.00  Poslanecký deň 
5.2. 18.00  Slovenský zväz 
     záhradkárov - prednáška
5.2. 16.00  Babská fašiangová zábava 
                  spojená s pochovávaním basy  
     (vstupné 50.-Sk)
6.2. 16.00   Fašiangový karneval 
      MŠ Barónka
10.2. 16.00 Tanečná zábava, hrá 
      hud. skupina PROVA, 
      vstupné 50 Sk
14.2. 13.30  Valentínska diskotéka 
       pre ŠKD ZŠ
19.2. 16.00  Rokovanie MZ MČ 
       Bratislava - Rača
24.2. 18.00  Račianska dupáreň - 
       tanečný dom, vstupné 50 Sk
26.2. 18.00  Slovenský zväz záhradkárov, 
       výborová schôdza

Klub dôchodcov Rača, 
Žarnovická 7 (tel. č. 4488 3345) 
Po 14.00-18.30, Ut - St 14.00-16.30, Št 
13.30-16.30
4.2. 14,00 Fašiangové posedenie
6.2. 10.00 Zasadnutie samosprávy
7.2. 10.00 Zasadn. výboru ZO JDS - Rača
13.2. 14.30 Prednáška: Právne otázky 
         dôchodcov (JUDr. Mosný)
19.2. 14.30 Popoludnie pri hudbe 
         (Dr. Wagnerová)

Pondelky: 14.00 Priateľské a 
     spoločenské posedenia v klube
Utorky:     14.00 Lúštenie krížoviek, 
                   šikovné ruky
Štvrtky:     13.30 Spev. krúžok – nácvik 
                    piesní

Krasnianska beseda, 
Kadnárova č. 19 (tel. č. 4488 2088)  
4.2. 18.00 Poslanecký deň 
Št 17.15-19.45 Joga (p. Jurášek)

Klub dôchodcov Krasňany 
(tel. č. 4488 2088) 
Po, Št 14.00-17.00
4.2.  13.30 Výbor Klubu dôchodcov
5.2.  14.30 Rozlúčka s Fašiangami
6.2.  14.30 Osemsmerovky
12.2. 14.30  Výbor JDS
                    Výbor ZO SZŤP
26.2. 14.00 Výročná schôdza JDS

MO MS Bratislava - Rača 
Vás 9. februára 2008 o 19.00 h 

srdečne pozýva do hotela Barónka na 
15. ples Matice slovenskej.

Cena vstupenky: 700,- Sk (V cene 
večera - prípitok, predjedlo, hl. jedlo, 
1/2l vína, káva, zákusok, minerálka), 
tombola, hudba - skupina Fórum) Pred-
predaj vstupeniek: každý pondelok od 
18. do 20. h na Alstrovej 249, /Račianska 
izba/, alebo telefonicky a e-mailom: Bc. 
Mária Voznická, 0905 531 518, maria.
voznicka@mazuma.sk

Prednáška Slovenského zväzu zá  -
h radkárov ZO 3 - 2 Bratislava - Rača bude 
dňa 5.2. o 18.00 h v KS na Žarnovickej.

Témy: Menej známe druhy drobného 
ovocia do našich záhrad. Príprava semien 
na výsevy, pestovanie a ochrana.
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Kultúrne stredisko Impulz, 
Dopravná 22 (tel. č. 0903 115 125)
4.2. 18.00 Poslanecký deň 
5.2. 18.00 Stretnutie spoločenstva 
                 vlastníkov bytov 
Po 19.00   Čitateľský kútik, Knižnica, 
                  Výučba hry na gitaru
Po, Št 19.00 Cvičenie žien
Ut, Pi 19.00-20.00 Klubové popoludnie 
pre deti a mládež
Št 19.00-18.00  Klubové popoludnie pre 
deti a mládež
Št 19.00 Klub dôchodcov Východné

Slovenský Zväz invalidov ZO Rača, 
Albánska 14, (44 88 42 64)
2.2. Výročná členská schôdza 
 9. ples invalidov
16.2. kúpanie Veľký Meder           

Katolícke bohoslužby 
Farský kostol sv. Filipa a Jakuba: 
Utorok-Sobota 18.00, Nedeľa: 7.30, 10.30 
Domov dôchodcov: Pondelok 15.30
Kostol Panny Márie Pomocnice 
kresťanov: Pondelok 18.00, Utorok, 
Štvrtok Piatok, Sobota 7.00, Streda 
7.15,Nedeľa 9.00 - detská svätá omša, 18.00
KS Impulz, Východné: 
Streda 17.00, Nedeľa 8.00
Krasnianska beseda: Nedeľa 9.15
www.fararaca.sk 

Služby Božie ECAV 
Cirkevný zbor Evanjelickej cirkvi augs-
burského vyznania Bratislava-Rača (Al-
strova 39, t. č. 4488 3403) Vás pozýva na 
bohoslužobné stretnutia: 
Evanjelický kostol (Alstrova ul.)
Nedeľa 8.30, 9.45 Detská besiedka 
(V nedeľu 10.2. budú sl. Božie s Večerou 
Pánovou) 
5. 2. 2008 Ut 9.30 Služby Božie - Dom 
dôchodcov, Podbrezovská ul. 28
Streda 17.00 - večerné služby Božie 
Sobota 18.00 Stretnutia zborovej mládeže
(Zmenu programu si vyhradzuje sám život)

Kresťanský zbor v Rači
Alstrova 38, (tel. 0908 390753,
www.kzraca.sk)
KS Žarnovická 7: Nedeľa 9.30 Večera 
Pánova, 11.00 Bohoslužby pre celú 
rodinu, 11.00 Detská besiedka, okrem 
toho 17.febrára aj o 16.00 - Posede-

nie s kresťanským programom a občer-
stvením  

KZ Alstrova 38: Pondelok 15.00 Detský 
klub, Utorok 18.30 Výklad Biblie, téma: 
10 Božích prikázaní Streda 18.30 Stret-
nutie mládeže (tel. 0905 246234)
Domov dôchodcov, Podbrezovská 28: 
Posledný štvrtok v mesiaci o 9.30

Nezabudli ste?
V poslednom čísle Račianskeho 

výberu som oslovil obyvateľov mest-
skej časti s požiadavkou krasnianskych 
poslancov na podanie návrhov na po-
menovanie komunikácie, ktorá sa nachá-
dza medzi ulicami Hubeného a Kadnárova 
a je umiestnená paralelne s ulicami Hli-
nická a Pekná cesta. Doposiaľ nám prišlo 
osem návrhov. Ďalšie písomné návrhy je 
možné ešte doručiť na adresu Krasnianska 
beseda, Kadnárova 19, 831 05 Bratislava 
v termíne do 31.januára 2008. Po tomto 
termíne poslanci 3. volebného obvodu vy-
hodnotia došlé návrhy a predložia ich na 
rokovanie Miestneho zastupiteľstva.
  Ing.Jozef Házy

Oznam
Prosíme detských čitateľov – Do-

miniku Sersenovú a Paulu Strak-
ovú – aby sa dostavili do knižnice na 
Žarnovickej ulici a prevzali si výhru zo 
súťaže Najlepší čitateľ. 
 Ľ. Cibirová
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